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RSV-møde 
RepræsentantSkabet af Veterinærstuderende. 

Tirsdag d. 23/05/2023  
  
Tilstede: 45 tilmeldte 
Referent: Martine Daucke von Barner 
 
1) Punkt 10) rykket op: Information om ny studieordning. godkendt uden invendinger  

Gæst Nynne Capion  fortæller om den nye veterinære studieordning for bachelorudddannelsen. Ny 
studieordning træder i kraft september 2025.  

- Der kommer semesterstruktur frem for blokke.  
- Søger studerende til arbejdsgrupper til hvert semester. Skal deltage i møder: ca. 2-3 

møder (2 af dem her inden sommerferien og 1 i løbet af aug./sep.) 
o Brug for input til synergier mlm. fagene indenfor semestrene.  
o Emner på tværs af fag.  
o Placering af øvelser og forelæsninger – arbejdsbelastning 
o hvornår skal eksamenerne ligge? Prøveform? Forberedelse? 

Eftermiddagsforelæsninger? 
- Der er undervisere som er ansvarlige for hvert semester: 

o VI: Peter Sandøe 
o V2: Dan Klærke 
o V3: Christine Calløe 
o V4: Luca Guardabassi 
o V5 + V6: Nynne Capion 
o Cases: Anders Miki Boysen 

- Input fra studerende der har været med til møde: Møderne er meget afslappede, og 
man føler sig hørt. Men ønsker mere backup fra flere studerende.  

- Tager fat på ny studieordning for kandidatuddannelsen  
- Man er velkommen til at skrive mail til Nynne eller andre semesteransvarlige hvis man 

er interesseret i at deltage i arbejdsgrupperne 
 
2) Formalia – 17.15 

▪ Godkendelse af dagsorden: 
o Godkendt 

▪ Godkendelse af referat fra sidste RSV-møde:  
o Godkendt 

 
3) Sekretariatet informerer – 17.15 – 17.45 

- Fedt der var så stor opbakning til sidste RSV -møde – det er blevet bemærket både af 
dekanen og institutterne 

- Opdatering på nedskæringer: 
o Hvad er der sket fra Februar til nu: 

▪ Der er lavet opsamlingsnotat, som er blevet sendt ud til de originale 
modtager af bekymringsbrev.  

▪ Møde mellem VMF og DDD.  
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▪ DDD har sendt brev til Dekanatet. → nyt møde mellem VMF og IKVs 
institutleder samt nyt møde mellme DDD, VMF og Dekanatet. 
(prodekan Jørgen Kurtzhals) 

o Fremtidsorienterede løsninger: Skillslab i Taastrup: bliver opdateret: der er 
kommet ny bygning, modellerne ikke købt endnu. Skillslabansvarlige bliver 
sendt på tour i Europa til inspiration 

o Der skal findes løsninger selv om det koster penge 
o Møde i studienævnet i går (d. 22/5) – Uacceptable forringelser sfa. 

nedskæringer.  
▪ Studienævnet tager afstand fra nedskæringerne. 
▪ Kan ikke længere stå inde for uddannelsens kvalitet – positivt for 

uddannelsens kvalitet, at det ikke går ubemærket hen. 
- Brug af rådets lokaler: 

o Har været meget tvivl om hvem lokalerne tilhører og hvem der har ret til at 
bruge dem.  

o Lokalerne er nu blevet KU-fælleslokaler. Bookningen sker indtil videre gennem 
SCIENCErådet. Der er klare retningslinjer for administrationen af dette. Hvis I 
oplever problemer med det, kontakt VMF.  

o Verdenslokalet kan nu også bookes gennem denne ordning (der kommer til at 
være aflåste skabe til IVSA’s private ting der opbevares her) 

o VMF får ét af depotrummene i mødelokale 1: Underforeningerne kan få lov at 
opbevare tfing. Skriv til os for at få adgang, det er stadig en proces.  

-  Besøg i foulum ”Viborg Campus”.  
o Positiv oplevelse, hvor den nye veterinæruddannelse blev afmystificeret 
o Studieordningen her kommer overordnet til at ligne den nye her på KU, og er 

også i tæt kommunikation med vores uddannelse 
o Der er plads og bygninger til det hele, men ikke noget egentligt inventar endnu 

(skillslab, anatomi, patologi faciliteter mm.) 
o Alle ønsker en samlet følelse af dyrlægeuddannelse, så det ikke bliver ”delte 

hold” – prioriterer tæt samarbejde mellem uddannelser samt 
studenterforeninger.  

- 250års jubilæum: Det var et kæmpe arrangement som har taget lang tid at planlægge 
– vi var en del af et historisk arrangement 

- Smedie på fredag! – udlevering af Salys hest. 
o Og besøg VMF på fortovscafé – der er mega fed quiz.  

 
4) Forslag til økonomi i VMF – 17.45 – 18:00 

- VMF har årligt underskud på ca. 200.000 (fremlagt på GF) 
- Vi skal snakke om hvordan vi i fremtiden ønsker at bruge vores penge – der skal ikke 

træffes nogle beslutninger i aften, men bare diskuteres og reflekteres 
- Fremlæggelse af nuværende regnskab af VMF seniorkasser 

o (stor bevilling til IVSA kongress i år) 
o Stor udgift til Gruppeulykkesforsikring 

- Der fremlægges 4 forskellige løsningsmodeller 
o Løsningsforslag 1: Fjerne den kollektive ulykkesforsikringen (koster 

350.000kr/år → overskud på knap 100.000) 
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▪ (tilsvarer privat ulykkesforsikring – dækker ikke praktikophold, men 
det er der andre seperate forikringer der gør. ”Dækker pludselig skade 
og død” – har ikke behandlingsdækning.  

▪ Til sammeligning tilbyder IDA en tilsvarende privat ulykkesforsikring 
til ca. 350 kr for medlemmer af IDA)  

▪ Forsikringen er ikke ret flittigt benyttet af vores medlemmer (ca. 20 ps. 
På 1,5 år), og flere ved ikke engang at den findes.  

▪ Vil frigive penge der kan bruges andre steder hvor det kan gøre mere 
gavn.  

▪ Det er den enkelte persons ansvar at læse policen og vide hvordan man 
er dækket og vurdere.  

▪ Formålet med denne diskussion er at få perspektiver på sagen, da dette 
løsningsforslag er det eneste reelle.  

▪ Mange har allerede en privat ulykkesforsikring, og er dermed 
dobbeltdækket.  

▪ Flere holdninger at forsikringen kan afskaffes uden store konsekvenser 
for de studerende. 

▪ En anden mulighed er at reforhandle en billigere kollektiv 
ulykkesforsikring, så der spares penge her, og evt også på bevillinger.  

o Løsningsforslag 2: Fjerne medlemspuljen. (spare 250.000) → estimeret 
underskud 73.000 

▪ Kan også kombineres med at kontingentet hæves (kontingentet kan jo 
trækkes fra i skat) 

o Løsningsforslag 3: Fjerne alle bevillinger. Est overskud 22.000 
o Læsningsforslag 4: Hæve kontingentet med ca. 50 kr. (estimeret gå i 0) 

DEBAT:  

En diskussion om hvad studenterforeningen VMF skal være – ikke mange andre 
studenterforeninger der tilbyder forsikring, men vores erhverv er jo også i en øget 
risiko for skader. Er det VMF’s ansvar at medlemmer ulykkesforsikres? 

- Hvad er medlemmers forventning til os når de melder sig ind i VMF.  
- Det er primært VMF’s andre tilbud der tiltrækker medlemmerne, forsikringen var bare 

en bonus 
- Man kunne evt. lave et VMF event for nye studerende, der kan hjælpe folk med at finde 

forsikringer og minde dem om at det er et studie i øget risiko.  
- Vi er ikke dækket af KU på hospitalerne. Vi skal selv sørge for at være dækket på en el. 

anden vis.  
- Opsummering for proces hvis løsningsforslag 1 vælges. Forslag bringes på RSV i blok 1, 

og kan vedtages ved nyt regnskabsgodkendelse GF. Gradvis udtrapning – sker ikke fra 
den ene dag til den anden.  

- Mulig plan: stille endeligt forslag til RSV i blok 1 om kombinationsløsning: 
o Forhandlinger om ny kollektiv ulykkesforsikring sættes i gang. Med konkrete 

tal til sammenligning.  
o Spare på andre fronter: Underforeningers kapital, bevillinger m.m.  
o VMF’s regnskab skal gå i 0. Der er nødt til at være en egenkapital, da mange 

udgifter kommer før indtægter 
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- Finde en måde at kommunikere det ud (via mail) til VMF’s medlemmer – RSV er ikke en 
repræsentativ population for VMF’s medlemmer.  
 

5) Godkendelse af budget og regnskab, INPUT – 18:00-18:10 
- Ramt af stigende priser – budgettet har været meget svært at holde 
- Mange af posterne til næste år er blevet sat op i budgettet for at gardere sig mod 

fremtidige prisstigninger 
o Deltagergebyret er sat op – og deltagerne er stadig meget glade for at deltage.  
o I år (input 2022) er overskuddet ca. 15000 som overføres til VMF. I fremtiden 

forventes det væsentligt højere.  
o Uheldig Moms udggift, som ikke kommer til at ske i fremtiden 
o Revisorerne godkender.  
o Snak om at undersøge muligheder for at udvide INPUT, så flere virksomheder 

kan deltage.  
Regnskabet er godkendt af RSV.  
 

6) Godkendelse af budget og regnskab, VMF-Galla – 18:10-18:20 
- VMF galla 2022.  
- Også ramt af prisstigninger i mad, rengøring, bar, musik og fotografer 
- Fremover vil der blive forsøgt sparet hvor muligt.  
- Baren går i 0, Billetprisen bliver sat lidt op, Sponsorater bliver nok det samme.  
- Forventet underskud på 15.000 kr. afhænger af prisen man kan få på musik, rengøring, 

vagter, fotografer og prisen der kan fås i baren.  Dækkes lige nu af egenkapitalen, men 
skal helst gå i 0 fremover.  

- Revisors kommentar: det kan vise sige til næste galla, at der måske kan tjenes penge. 
det er ret uforudsigeligt, men nu er budgettet korrigeret 

- Regnskab og budget godkendt 
 

7) Ansøgning om støtte til opdatering af studmedvet.dk – 18:20-18:25  

- I øjeblikket halter hjemmesiden. Den er meget træt – indviklet og svært at finde det 
man skal bruge. Det er ikke nok bare at give hjemmesiden nyt indhold – layoutet er 
nødt til at følge med for at afspejle opdateringen.  

- Mailkorrespondecerne halter også – mails forsvinder  
- Var begyndt fornyelsesprocessen, men prisen oversteg egengodkendelsesgrænsen 
- Ansøger RSV om bevilling på 20.400kr.  

o Inkluderer engangsudgift for lanceringen på 18.750 + årlig drift á 1650 (til 
sammenligning giver VMF 2000 kr/ år for nuværende hjmmeside)  

o Der kommer en legal kontrakt mellem VMF og hjemmesideudbyderen som 
sikrer service og opsætning også i fremtiden.  

o Det er et forsøg på at samle kommunikationen fra VMF til Medlemmer 
- Hvis bevillingen gives, kan ny smuk hjemmeside komme op at køre i okt. 2023 
- Kommentar fra VMFkasser: Der er plads i VMF’s egenkapital til denne engangsudgift 
- Der afstemmes om forslaget: 45 stemmeberettigede tilstede  

o 35 stemmer for ved håndsoprækning 
Bevillingen er godkendt.  
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8) Update fra DDD – 18:30-18:35 
- Ift. private forsikringer, får man hvis man har en aftale Hos Tryg via DDD en mail om 

at samarbejde ophører (aftalen har faktisk aldrig været underskrevet) → DDD har 
lavet ny aftale med købstædernes forsikringer. Hvis man nu har forsikringer hos tryg 
gnm. DDD forsvinder de vilkår man har nu.  

- Der findes ikke lige nu konkrete tal for de forsikringer købstederne kan give os – det er 
individuelle tilbud. 

- DDD-ansvarlige havde møde med forsikring i dag 
- Man kan selv gå ind og opsøge et tilbud hos købstæderne og se hvad de kan tilbyde.  
- Der kommer et opslag i løbet af de næste par dage fra VMF om en reminder til at gå ind 

og kigge på forsikringer.  
 

9) Update fra Akademisk Råd – 18:35-18:40 
- Der er blevet snakket om økonomi. Der er ikke nogen decideret plan for 

nedskæringerne  
- Veterinærmedicin har sit eget punkt for handlingsplan hvordan økonomien bliver 

genoprettet.  
- Eksamenslokaler KUA: opmærksomhed på at det er for nemt at snyde her:  

o Overvågning i lokaler som evt. erstatter eksamensvagter (delvist) 
o Sløring på skærme (som der var på PBV) 
o Tablets slukker fremover selv hvis den ikke er blevet brugt i 2 min.  
o De er opmærksomme på støjgener grundet åbenhed mellem etagerne som er 

reduceret vha. gulvtæpper og støjreducerende maskiner – bør komme inden 
novembereksamenerne.  
 

10) Fællesspisning – 18:40-19:00 
Sandwiches fra Gimle.  
 

11) Update fra SVH - 19.00 – 19.20 
- Ønske fra dekanatet om at vi skal have dimmisionsfest (for nogle år siden blev afholdt 

en fest, hvor dekanen stod alene..) dekanatet vil gerne kende holdningen til at der bliver 
et arrangement hvor der gives hånd, afhentes eksamensbevis.  

o At aflægge dyrlægeløftet bliver ikke aktuelt til dette arrangement 
o Har folk lyst til at møde op til et sådant arrangement? 
o Svært da vi bliver færdige forskudt – men et forslag om at det holdes i juni 

(eller faktisk februar, da flest bliver færdige her) 
o Er det dekanatet der skal stå for det eller mere veterinærskoleregi? (Charlotte 

Bjørnvad)  
o RSV udviser stemning for et arrangement af denne type.  

- Klagesager på universitetshospitalerne – mener at studerende er blevet for følsomme 
for kritik – de tager evalueringerne personligt og ikke som evaluering af deres faglige 
viden og evner. Klagesagerne går hårdt ud over arbejdsmiljøet for de ansatte 
undervisere. Husk at klinikken er en kritik af dine faglige færdigheder, og ikke af den 
studerende som person,  

o Også vigtigt at kritik bliver leveret på en pædagigisk måde 
o Der kommer information på KU-mail 
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- Nedskæringer: vigtigt at pointere, at der er sket meget, og der er blevet rykket, og der 
sker stadig meget.  
 

12)  Update fra SUND – 19:20-19:30  
- Studenterpuljen er blevet udgivet. Der har været vildt mange ansøgninger → der er 

blevet udgivet med lidt hård hånd.  
- En anbefaling til fremover: gå ind og tjek op på hvad man egentlig kan søge om, før I 

søger 
 

13) Undervisningsudvalg og øvrige udvalg informerer – 19:30-19:45 

a) Undervisningsudvalg 

i) IKV 
- IKV’s rolle: Gennemlæser bl.a. kursusevalueringer og diskuterer hvordan kurserne kan 

forbedres.  
- Boligsituation i aalborg på reprokursus: 

o KU betalt vandrehej i Aalborg i 3 dage  - offentlig transport er betalt 
o Der er kommet mange tilbagemeldinger om at vandrehjemmet er næsten 

ubeboeligt: rengøring skranter, køkkener klamme, efterladt tøj, vaskeri 
fungerer ikke, m.m. – kunne pengene bruges bedre andre steder? 

▪ Fordele ved vandrehjem: køkken, køleskab, vaskeri 
▪ Ulemper: langt fra slagteriet (dog god offentlig transport forbindelese), 

”langt” fra byen, klamt 
▪ Alternativ: cabin: ligger mere centralt (kan købe mad andre steder), 

ikke køkken, men lækkert, rent, tekøkken (uden køleskab)  mulighed for 
kaffe,  ligger tætter på slagteri (sparer ca. 15min hver vej), kan ikke 
vaske tøj, men man kan jo bare medbringe nok. Gratis morgenmad 
inkluderet her.  

▪ Der kigges også på andre alternativer bl.a. cityrooms.  
• Holdningen fra RSV er overordnet at prioritere et rent sted – 

man køber alligevel meget sandsynligt mad udefra, og 
madpakkesager kan evt. opbevares i køleskab på slagteriet 

- Skillslab: 
o Modellerne er slidte. Kirtek kursusanvarlig vil meget gerne have input til hvilke 

modeller der trænger til udskiftning. Vær meget konkret. Opfordring til 
fremtidige hold om at notere modeller der fungerer dårligt – sig det til 
kursusansvarlig, eller send en mail, eller sig det meget præcist i 
kursusevaluering, eller meld det til årgangsrepræsentanter.  

- Hjælp til med studieordningen (Nynne Capion) – se nyt punkt 1) 

ii) IVH 
- Møde i april.  
- Gået i gang med at klassificere kurserne ud fra kvalitet. (Besætning + folkesundhed, 

biokemi, etik videnskabsteori) 
- Husk at evaluere kurserne 
- Skal diskutere brug af ChatBots i undervisning til næste møde.  
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b) Øvrige udvalg 

i) IVSA 
- Exchange med tyrkiet her i start maj. DK skal først derned til oktober (jordskælv) 

kommer lidt i cambulage med efterårsexchange, men kræver lidt benarbejde at løse 
- Artemislegatet uddeles til smedie og IVSA har også bod til fortovscafé på fredag.  
- IVSA-Kongress afholdes i DK til sommer, som der arbejdes hårdt på.  
- Bestyrelsesmøde d. 22.: der erLavet codeof conducts for hvordan man opfører sig både 

som vært og gæst 
- Husk man er automatisk medlem af IVSA som medlem af VMF.  

 
ii) VMF-event 

- Har brug for flere medlemmer! Det er meget hårdt arbejde for de få medlemmer der er 
tilbage.  

- Hvis man er nok medlemmer er arbejdsbyrden ikke alt for stor og man har overskud til 
det – men det halter lidt nu – der er brug for flere hænder.  

- Man lægger så meget tid i det man har lyst til, men skal bare deltage i nogle møder om 
året. Arbejdet er nemt: skal bare finde en oplægsholder, booke lokale, bestille mad og 
checke folk ind. Ofte oplægsholdere der tager kontakt, så det er ikke svært at finde dem.  

- Man får et godt netværk og lærer at afholde arrangementer.  
- Har brug for to personer der kan hjælpe med prøvespot i anatomi kl 12-16 tirs. D. 30. 

maj. Skriv til vmf-event mail 
o Der er begivenheder på FB som i kan finde.  

 
14) Status yngste årgang – 19:45-19:50 

- Går fint -stille og roligt, men arbejder hårdt (og let panisk) mod anatomi og fysiologi 
eksamener – ser frem til anatomi prøvespot og situs.  

15) Up-coming fra øvrige årgangsrep. – 19:50-20:00 

i. Årgang ’21 

- Havde store problemer med statistikundervisning, viste sig også til stateksamen med 
dumpeprocent på 25% og mange der græd under og efter eksamen. Der er taget fat i 
undervisere – de beklager, men anerkender ikke at der er blevet eksamineret i andet 
stof end der er undervist i. Statundervisningen flyytet, og varetages fremover af andet 
institut. 

- Stress over farma og mikrobiel fødevaresikkerhed 
 

ii. Årgang ’20 

- Går fint, de fleste skriver bachelorprojekt 
- BKT store husdyr er gået godt 
 

iii. Årgang ’19 
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- Hører ikke fra nogen så går ud fra at alt er vel.  

iv. Årgang ’18 

- Skriver speciale eller er på diff.  

v. Årgang ’17  

- Meget få tilbage – skriver speciale eller diff.  

16) Eventuelt – 20:00-20:15 

- Husk dem der skal vælge differentiering til efteråret, at der afholdes diffaften i 
samarbejde med DDD tors. D. 1.juni.  

o Som noget nyt er det nyuddannede der faktisk har gået på differentionerne for 
nyligt som kommer og fortæller hvad man faktisk kan bruge diffen til.  

o Husk at tilmelde jer.  
 
 


